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1 Sammanfattning 
1.1 Verksamheten 
 

De mest betydande miljöaspekterna som vi kommit fram till är: 

 Hållbart sortiment 
 Godstransporter 
 Avfall 

 

Hur vi jobbar med miljöledningen:  

 Anna är miljöansvarig. 
 Våra viktigaste rutiner är inköp, transport och avfallsrutiner. 
 Miljöarbetet fungerar bra och personalen är välmedvetna om våra rutiner när det gäller miljö 

och alla tar hänsyn till det i sitt dagliga arbete. 
 Tre avvikelser har rapporterats under året. 
 Vi har skapat en grundläggande miljöutbildning som all personal har fått titta på, och som vi 

planerar att använda som underlag på kommande utbildningsdagar. 
 Inga tillbud eller olyckor har skett under 2021. 

1.2 Miljöpolicy 
Vi anser att vår miljöpolicy är relevant och den är väl förankrad hos ledningen och övrig personal och 
den är tillgänglig för allmänheten via vår hemsida. 

1.3 Lagkrav 
Miljöansvarig ser till att miljölagstiftning hålls aktuell och ansvarar för att genomföra lagrevision 
genom RSM&CO webbaserade lagbevakningstjänst. 
 

1.4 Kommunikation 
Miljöarbetet kommuniceras med personalen vid fredagsfrukostar och de är väl medvetna om vilka 
rutiner de ska följa i det dagliga arbetet. Miljömål, miljödiplom och miljöpolicy finns uppsatt i 
lunchrummet så att det finns tillgängligt för all personal. Miljöansvarig diskuterar miljöarbetet 
tillsammans med ledningen under hela året och ledningen läser och godkänner miljöberättelse, 
miljömål och övriga dokument. 

Externt kommuniceras miljöarbetet med leverantörer, med kunder i anbud och i katalog/magasin. 

2. Uppföljning av miljömål och handlingsplan 
2.1 Miljömål och handlingsplan 
Vi jobbat kontinuerligt med att kontrollera ursprung, och byta ut ytterligare i sortimentet för att få 
fler miljömärkta produkter.  
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Vi har fortsatt jobbat med att helt gå över till elektroniska eller e-post fakturor. Vi har inte nått målet 
på 90% men har kommit ytterligare en bit på väg och ungefär 70% av de kunder som fick faktura i 
pappersformat förut har bytt över till papperslöst alternativ. 

Vi ser att antalet kWh ligger ganska konstant mot förra året, även om kostnaden ökat. Detta för att 
elpriset varit högre. 

Vi har jobbat aktivt med att vänta in varor som kommer inom rimlig tid för att skicka så kompletta 
order som möjligt. Vi når inte riktigt målet med att transportkostnaderna inte ska överstiga 4,5 % av 
årsomsättningen men trots skenande transportpriser har den minskat sedan föregående år till 4,85% 
av årsomsättningen. Det tror vi är ett kvitto på att beställarna planerar bättre samtidigt som vi 
minskat antalet restordrar.  

2.2 Nyckeltal 
Vi har valt att följa våra transporter som går ifrån oss, vår försäljning och vår elanvändning som 
nyckeltal och vi gör det i förhållande till vår årsomsättning.  

Miljöpåverkande 
aktivitet 

Nyckeltal 2018 Nyckeltal 2019 Nyckeltal 2020 Nyckeltal 2021 

Inköp av varor  
Andel sålda 
miljömärkta 
produkter 

16 % 
 

23% 

Transporter 
4,77 % av 

årsomsättningen 
4,8 % av 

årsomsättningen 
4,96 % av 

årsomsättningen 
4,85% av 

årsomsättningen 

Energianvändning 
0,50% utav 

årsomsättningen 
0,48 % utav 

årsomsättningen 
0,48 % utav 

årsomsättningen 
0,53% av 

årsomsättningen 

 

3. Övriga miljöförbättrande åtgärder 
3.1 Andra genomförda åtgärder 
Vi arbetar tillsammans med kommunerna för att minska ner antalet ordrar, och att beställarna ska 
samla sina inköp till färre tillfällen för att minska antalet transporter. Detta görs dels genom dialog 
och statistik, dels genom att vi inför avgifter för transport på ordrar med lägre värde, framför allt i 
nya avtal.  
Vi har ytterligare minskat på plastanvändandet när vi packar ordrar, och letar också efter miljövänliga 
alternativ.  

Vi har infört plockdator och skannar också på vår packavdelning vilket ytterligare minskat risken för 
fel. Batterierna i vår fotoutrustning är utbytta till uppladdningsbara vilket kraftigt minskat 
förbrukningen.  

4. Planerade förändringar 
Vi håller på att införa ett nytt system vilket gör att våra kunder kan se när en vara är slut och när den 
beräknas komma in. Detta är i princip klart på vår hemsida, och håller på att implementeras till de 
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kommuner som handlar genom egna system. Detta minskar ner antalet restorder då kund kan välja 
att antingen vänta på hela leveransen eller att beställa någon annan liknande produkt som redan 
finns i lager.  

Det stora arbetet med att byta över de flesta tyger till miljömärkta alternativ har gjorts, och 
fortsätter med mindre tyggrupper. Vi planerar nu också att lägga fokus på andra produktgrupper där 
vi vill hitta fler hållbara alternativ. 

Vi kommer att lägga in en text på följesedlarna som uppmanar våra kunder att återanvända och 
återvinna den plast som kommer från oss. 
 

5. Ledningens genomgång 
Verksamhetsansvarig Lennart Benkel har läst och godkänt miljöarbetet. 

 

Verksamhetsansvarig: Lennart Benkel 

Underskrift verksamhetsansvarig:       


